









### ىلت الخليج GULF BANK



































# **Shape Your Future**



## **Apply to the Kuwaiti Graduates Development Program**

Application period: October 5 - 23, 2025 For details, please visit www.kafaakw.org



### **Kuwaiti Fresh Graduates Qualification Program**

### An Outstanding Training and Employment Opportunity for Ambitious Kuwaiti Youth

This specialized training program for fresh graduates runs for approximately five months and aims to equip participants with the essential knowledge and skills to actively engage in the banking and financial sector.

The Kuwaiti Fresh Graduates Qualification Program serves as a vital link between the academic stage and the requirements of the job market by combining theoretical and practical training, which includes fieldwork experience within local banks.

This experience enriches the participants' expertise and hones their skills, preparing them to join the workforce efficiently and professionally, meeting the needs of the banking sector across its various fields.

### **Applicant Requirements:**

- Must be a Kuwaiti national
- Hold a recognized university degree in one of the following specializations: Management and Banking Sciences, Economics, Accounting, Finance, or their equivalents, with a minimum graduation GPA of 3.0 or equivalent
- Graduated no more than two years prior to the application date
- Not currently employed by any other entity at the time of applying for the program
- Demonstrate a serious desire to join the program and commit to attending and participating fully for the full five months

Please note that submitting an application does not guarantee acceptance into the program, as candidates must pass a series of evaluations, criteria, and personal interviews related to the training and employment processes.

### **Program Overview:**

The program extends over approximately five months, during which participants receive essential knowledge, skills, and guidance necessary for working in the banking sector through the following components:

- **In-Class Training:** A comprehensive curriculum covering fundamental and specialized skills required for banking work.
- Local Field Training: In partnership with local and Kuwaiti banks, participants apply the skills learned in the classroom in real workplace settings.
- **Individual Career Coaching:** Provides personal support to each participant to help develop professional goals and enhance readiness for the job market.
- **Career Mentoring:** Offers participants the opportunity to learn from experienced banking professionals, contributing to their professional development and expanding their networks within the sector.
- **Graduation Project:** Participants complete a practical applied project at the end of the program that demonstrates their deep understanding of banking challenges and their ability to think analytically and propose solutions.

Lectures are delivered in English, with some required content provided in Arabic.

### **Kuwaiti Fresh Graduates Qualification Program for the Banking Sector**

This qualification and training program is offered by the Central Bank of Kuwait, in collaboration with Kuwaiti banks and the Kuwait Institute of Banking Studies, to support and empower Kuwaiti university graduates. The program targets fresh graduates to prepare them for work in the banking sector. The 13th edition of the program will start in November 2025 and lasts up to five months. Trainees receive intensive, specialized training to prepare them for employment in Kuwait's banking sector, and will receive a monthly financial allowance after successfully completing the first phase (qualification phase).

The program is accredited by several reputable international institutions in banking and finance, reflecting its quality and alignment with global professional standards in the sector.

#### **Program Stages:**

- Phase One: Enable phase (3 weeks) In-class training
- Phase Two: Empower phase (17 weeks) In-class training, field training, career mentoring, and individual coaching

Employment is guaranteed after successfully completing the first and second phases of the program

### **How to Apply:**

Applications are submitted via the electronic portal for the Kafa'a Initiative: Kafaakw.org

### **Required Documents:**

- Copy of the accredited academic degree
- Copy of higher education accreditation (for private university graduates)
- Transcript of records
- Curriculum Vitae (CV)
- Copy of civil ID
- passport copy
- Recent personal photo
- Copy of Kuwaiti citizenship
- Certificate of Employment Registration the public institution for social security
- Disability Certificate -issued by the Public Authority for Disabled Affairs (if available)
- Criminal record ministry of interior
- Certificate of completion of national military service, or deferment, exemption, or exclusion from it in accordance with the provisions of Law No. (20/2015), for males born on or after 10/5/1999











KFH







# löiulo



قدم علی

برنامج تأهيل الكويتيين حديثي التخرج

فترة التقديم : **5 - 23 أكتوبر 2025** للتفاصيل يرجَى زيارة www.kafaakw.org

أحد برامج











































### برنامج تأهيل الكويتيين حديثي التخرج

### فرصة التدريب المتميز والتوظيف للشباب الكويتي الطموح

يمتـد هذا البرنامـج التدريبي المخصص لحديثي التخرج على مدار خمسـة أشـهر تقريبًا، ويهـدف إلى تزويد المشــاركين بالمعارف والمهارات الأساســية التي تؤهلهم للانخراط الفعّال في القطــاع المصر في والمالي.

يشكّل برنامج تأهيل الكويتيين حديثي التخرج حلقة وصل حيوية بين المرحلة الأكاديمية ومتطلبات سوق العمل، من خلال الجمــع بين التدريـــب النظري والتطبيقــي، والذي يشــمل تجربة عمــل ميدانية داخل البنــوك المحلية.

تُسهم هذه التجربة في إثراء خبرات المشاركين وصقل مهاراتهم، بما يؤهلهم للانضمام إلى سوق العمل بكفاءة ومهنية تلبي احتياجات القطاع المصر في في مختلف مجالاته.

### يشترط في المتقدم أن يكون:

- كويتي الجنسية
- حاصلاً علم مؤهل جامعي معترف به بحسـب التخصصات التاليـــة: الإدارة والعلوم المصرفية، الاقتصاد، المحاسبة، المالية، أو ما يعادلها، علم ألا يقل معدل التخرج عن نظام 3 نقاط أو ما يعادله
  - متخرجًا علم الأكثر منذ سنتين من تاريخ تقديم الطلب
  - ألا يكون موظفًا لدى أي جهة أخرى عند التقديم للبرنامج
  - الرغبة الجدية في الانضمام إلى البرنامج، والالتزام والانتظام بالبرنامج لمدة 5 أشهر

### نبذة عن البرنامج:

مــدة البرنامــج ممتدة على ما يقارب خمســة أشــهر، تبدأ مــن خلالها الــدروس المعرفيــة والمهارات والتوجيهات اللازمة للعمل في القطاع المصرفي من خلال المكونات التالية:

- **التدريـــب داخل الفصل:** وهــو عبارة عن خطة دراســية متكاملة من المهارات الأساســية والمتخصصة المطلوبة للعمل المصرفي.
- **التدريـــب الميداني المحلي:** ويتم بالتعاون مــع البنوك المحلية والبنوك الكويتيـــة، حيث يُتاح تطبيق المهارات المكتسبة داخل الفصول.
- **التوجيه المهني الفردي (Coaching):** يقدم دعماً شخصيًا لكل مشارك لمساعدته في تطوير أهدافه المهنية وتعزيز جاهزيته لسوق العمل.
- **الارشـــاد المهني (Career Mentoring):** يوفر للمشاركين فرصة التعلم من خبرات مصرفيين محترفين، مما يساهم في تطويرهم المهني وتوسيع شبكة علاقاتهم داخل القطاع.
- **مشروع التخرج:** يعمل المشـــاركون على مشروع عملي تطبيقـــي في نهاية البرنامج يعكس فهمهم العميق للتحديات المصرفية ويبرز قدرتهم على التفكير التحليلي وتقديم الحلول.

تُقدم المحاضرات باللغة الإنجليزية ما عدا المحاضرات التي يتطلب محتواها أن تُقدم باللغة العربية.

### برنامج تأهيل الكويتيين حديثي التخرج للعمل في القطاع المصرفي

يقدم بنــك الكويت المركزي بالتعـــاون مع البنوك الكويتيـــة وإدارة معهد الدراســـات المصرفية، برنامج تأهيلي وتدريبي للخريجين والخريجات الكويتيين من الجامعات، ويســـتهدف البرنامج تأهيل حديثي التخرج للعمل في القطاع المصرفي. ينطلق البرنامج في نسخته الثالثة عشر ابتداءً من شهر نوفمبر 2025، ويمتد لمدة تصل إلى خمسة أشهر. المتدربون يحصلون على تدريب مكثف ومتخصص في تأهيل الخريجين للعمل في القطاع المصرفي في دولة الكويت، كما ســيحصل المتدرب على مكافأة مالية شــهرية بعد إجتيازه المرحلة الاولى (مرحلة التأهيل).

البرنامج معتمد من عدة جهات ومؤسســـات عالمية عريقة في مجـــال الخدمات المصرفية والمالية، مما يعكس جودته ومواءمته للمعايير المهنية العالمية في هذا القطاع.

### مراحل البرنامج:

- **المرحلة الاولم:** مرحلة التأهيل (3 اسابيع) تدريب داخل الفصل
- **المرحلة الثانية :** مرحلة التمكين (17 اسبوع) تدريب داخل الفصل – تدريب ميداني – الارشاد المهني والتوجيه الفردي

### يتم التعيين بعد اجتياز البرنامج بمراحله الأولى والثانية

### كيفية تقديم الطلبات:

تُقدم طلبات الترشيح عبر الموقع الإلكتروني لمبادرة كفاءة:

Kafaakw.org

### المستندات المطلوبة:

- نسخة من الشهادة الأكاديمية المعتمدة
- نسخة من معادلة التعليم العالمي (لخريجي الجامعات الخاصة)
  - كشف الدرجات
  - السيرة الذاتية (CV)
  - نسخة من البطاقة المدنية
    - · نسخة من جواز السفر
      - صورة شخصية حديثة
  - نسخة من الجنسية الكويتية
- شهادة إثبات التوظيف صادرة عن المؤسسة العامة للتأمينات الاجتماعية
- شهادة الإعاقة صادرة عن الهيئة العامة لشؤون ذوي الإعاقة (إن وُجدت)
  - الصحيفة الجنائية صادرة عن وزارة الداخلية
- شـــهادة أداء الخدمة الوطنية العسكرية أو تأجيلها او الاســــتثناء او الاعفاء منها وفق احكام القانون (2015/20)للذكور من مواليد 1999/5/10